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1 Velkomst  
Velkomst og derefter gensidig præsentation. 
 
2 Akutdatabase (drøftet som punkt 3) 
Malene Møller Nielsen fremlagde overordnede pointer i relation til Databasen for akutte hospi-
talskontakter. Rapporten vedlagt som bilag.  
 
3 LUP Akut (drøftet som punkt 2) 
Søren From Knudsen præsenterede den seneste opgørelse af LUP for akutområdet. Centrale 
pointer blev fremhævet.  
 
Grundlæggende er Region Nordjylland placeret under landsgennemsnittet på en række indika-
torer, om end regionens resultater kun minimalt ligger under landsgennemsnittet. Det blev frem-
hævet, at der ses en meget klar statistisk sammenhæng mellem ventetid og overordnet tilfreds-
hed. 
 
Rådet drøftede derefter tiltag med udgangspunkt i undersøgelsens resultater. Der var enighed 
om at ventetid og smertelindring bør prioriteres og at det kan foregå via følgende tiltag. 
- Mere struktureret brug af VAS-score samt tydeliggørelse af smertelindring på baggrund af 

VAS-score. 
- Tydeliggørelse på info-tavler at smertelindring ikke altid betyder fravær af smerter. 
- Ventetid –lokale tiltag i relation hertil. 
 
Rapporten samt præsentation udsendes sammen med referat fra mødet.  
 
4 Statusrunde  
Repræsentanterne fra sygehusene afgav status:  
 
IT:  
- Der er lavet en opgradering af c-view-tavlerne. 
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Præhospital Virksomhed:  
- Der blev orienteret om, at der er implementeret nyt system i vagtcentralen. 
 
Børnemodtagelsen: 
- Der er analyseret på LUP-resultaterne, især ift. ventetid og ift. inddragelse af de pårørende. 
- Ift. driften generelt, så er der set stigende ventetider på grund af vakancer på lægesiden. 

Som en konsekvens heraf har man desuden været nødsaget til at lukke del af ambulatorie-
driften. 

 
Sygehus Thy-Mors: 
- Der har været frafald af behandlersygeplejersker, men nye sygeplejersker er ved at blive 

uddannet. 
- Der har igennem den seneste tid været udfordringer ift. overbelægning, og man er ved at 

se på løsninger. 
 
Aalborg Universitetshospital: 
- Der er sket en opnormering på akutlægesiden. 
- Der er travlhed – blandt andet på grund af sygehuslukninger/sengelukninger. 
- Der opleves problemer ift. at få sygeplejerskerne i akutsygeplejerskeuddannelsen færdige. 
- Der har været inspektorbesøg ift. KBU-uddannelsen, og det ser ud til at der kommer en me-

get fin inspektorrapport. 
 
Akut-professorat: 
- Der arbejdes hårdt på at få etableret den præhospitale forskningsenhed (en regional løs-

ning). 
- I forlængelse af ovenstående, planlægges der etableret et forskningsråd på akutområdet 

med deltagelse af alle akutmodtagelser, Den præhospitale virksomhed og evt. almen prak-
sis. 

 
Sygehus Vendsyssel: 
- Klinik Akut er lagt sammen med Klinik Medicin. Derfor ny klinikledelse. Den ledende over-

læge er desuden flyttet til anden ansættelse, hvorfor der skal ansættes en ny. 
- Daghospital er lagt sammen med Akutmodtagelsen, og der ses allerede nu synergier som 

følge heraf. 
- Visitator på det medicinske område er fysisk flyttet ned i Akutmodtagelsen for dermed at 

sikre det rette switch fra akutte indlæggelser over mod ambulante tilbud. 
- Der er netop gennemført patientinventering i akutmodtagelsen (uge 4). 
 
5 Anmodning om status for akutmodtagelser  
I forbindelse med økonomiaftalen for 2015 er det aftalt, at der skal laves en status om akut-
modtagelserne og opfølgning på anbefalingerne i rapporten ”Faglig gennemgange af akut-mod-
tagelserne”.  
 
Malene Møller orienterede om, at Administrationen har bedt sygehusene om at indsende input 
til en samlet regional besvarelse. Den samlede fælles-regionale status forventes udarbejdet in-
den udgangen af april. Forud for udarbejdelsen af den samlede fælles-regionale status går en 
række drøftelser mellem Danske Regioner og Ministeriet.  

 
6 Orienteringspunkter  

6.1. Projekt med Falck om nedbringelse af overleveringstid  
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Flemming Bøgh Jensen fra Den Præhospitale Virksomhed gav en præsentation af 
projektet. Materiale om projektet sendes ud med referatet.  
 
6.2. Arbejdsgruppe for opdatering af koncept for akutmodtagelser  
Arbejdsgruppen har påbegyndt sit arbejde med at udarbejdet et nyt koncept for 
akutmodtagelserne i Region Nordjylland. Indtil videre er der afholdt et møde. Fag-
ligt råd vil løbende blive holdt orienteret om processen og et endeligt koncept vil 
ligeledes blive fremlagt for Fagligt råd til godkendelse inden det går videre. Det er 
forventningen at nyt koncept er udarbejdet inden sommerferien 2016.  
 
6.3. Orientering om hvis/når PET henvender sig  
I forlængelse af hændelsen ved Krudttønden i København, er der udarbejdet en 
vejledning ift. sundhedspersonales ageren i relation til f.eks. PET, såfremt lig-
nende situationer opstår. Vejledning er vedhæftet. Akutmodtagelserne bedes ori-
entere personalet om indholdet i vejledningen. 

 
7 Evt.  
Intet til referat. 


